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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for regeringens holdning til at bruge indtægterne fra udvindin-

gen i Nordsøen til en grøn fond, der kan fremme bæredygtige investeringer. 

 

Svar 

Statens indtægter fra Nordsøen indgår på lige fod med andre offentlige indtægter i den 

løbende finanspolitiske planlægning, herunder til finansiering af ”grønne” initiativer og 

andre politiske prioriteringer som fx sundhedsvæsen, uddannelse og politi. Indtægterne 

indregnes således løbende i forbindelse med Økonomisk Redegørelse og de mellemfristede 

planer, der fastlægger de overordnede rammer for finanspolitikken.  

 

Såfremt Nordsø-indtægterne øremærkes til specifikke formål, fx til etablering af en grøn 

fond, må de offentlige finanser nødvendigvis tilpasses på andre områder. Dette indebæ-

rer, at andre offentlige udgifter må reduceres, eller at beskatningen må øges. 

 

Eventuelle grønne initiativer bør således prioriteres i sammenhæng med de øvrige offent-

lige udgifter (og indtægter) – og ikke på baggrund af en øremærket skat.  

 

Samlet set vurderer regeringen derfor, at det ikke er hensigtsmæssigt at øremærke indtæg-

terne fra Nordsøen til en grøn fond. Nordsøindtægterne bør derimod prioriteres på lige 

fod med alle andre offentlige udgifter og indtægter. 
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